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Vážení spoluobčané,
přiblížil se konec roku a všichni se mů-

žeme těšit na kouzelný čas Vánoc, čas, 
kdy lidé usedají ke společnému stolu, aby 
si projevili vzájemnou úctu a lásku. Spo-
lečně toužíme po podání ruky či objetí, ale 
ne všichni toto štěstí prožijí.  Zastavme se 
a važme si společných chvil. Těšme se 
z maličkostí a z každého upřímného úsmě-
vu. Prožijme tuto vánoční atmosféru se 
štěstím, láskou a pokojem.

Uplynulý rok nám přinesl spoustu změn, 
neznámého a hlavně nejistoty. Všichni řeší-
me všeobecné zdražování a máme obavy 
z budoucnosti. Snažme se zůstat alespoň 
trochu optimisty a každý určitě v rám-
ci svých možností nějaké řešení najde. 
K tomu všem přeji hodně sil a odhodlání.

Milí spoluobčané, chtěl bych vám popřát 
pohodové a bezstarostné vánoční svátky a 
do nového roku hlavně pevné zdraví, hod-
ně štěstí, osobních i pracovních úspěchů. 

Ještě mi dovolte poděkovat za odvede-
nou práci zastupitelům, zaměstnancům 
obce, členům místních sdružení a organi-
zací a všem aktivním spoluobčanům.

Pohodové Vánoce a šťastný nový rok.

                                           Ing. Martin Mikulášek
starosta

Slovo úvodem
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AKTUALITY Z RADNICE

Nové zastupitelstvo 2022 - 2026

Jednou za čtyři roky se konají volby do 
obecních zastupitelstev. Ve dnech 23. 9. 
a 24. 9. 2022 proběhly komunální volby 
také do Zastupitelstva městyse Sloup. 
Při volební účasti, která dosáhla 54,42%, 
bylo nově zvoleno zastupitelstvo ve slo-
žení: Vladimír Čípek, Mgr. Petr Havelka, 
Mgr. Michaela Matějková, Ing. Martin Mi-
kulášek, Ing. Hana Pernicová, Mgr. Bc. 
Tomáš Pernica, MBA, Hynek Štrajt, Ing. 
Tomáš Vybíhal, Bc. Marek Vymazal. Na 
ustavujícím zasedání zastupitelstva, které 
proběhlo dne 19. 10. 2022, byl starostou 
městyse Sloup zvolen Ing. Martin Mikulá-
šek a místostarostou Vladimír Čípek, kteří 
společně vstupují již do třetího volebního 
období. Předsedou Kontrolního výboru 
byl zvolen Mgr. Petr Havelka, předse-
dou Finančního výboru Ing. Tomáš Vybí-
hal, předsedkyní Výboru pro kulturu byla 
zvolena Ing. Hana Pernicová a předse-
dou Výboru pro občanské záležitosti byl 
zvolen Bc. Marek Vymazal. Předchozímu 
zastupitelstvu děkuji za odvedenou práci 
a novému přeji hodně trpělivosti, neboť 
jednoduché věci máme celkem vyřeše-
ny, ale čeká nás složitá doba a řešení 
nelehkých a finančně náročných úkolů. 
Opakovaně si dovoluji oslovit občany, 
aby se nám i prostřednictvím zastupitelů 
vyjádřili, co jim ve Sloupě chybí a co by 

rádi uvítali.

Aby nebylo změn málo

V prosinci 2022 končí na pozici účet-
ní Ing. Blanka Jenišová, která ve Sloupě 
pracovala od roku 2015 (odchod do sta-
robního důchodu). Jako nástupkyně byla 
vybrána Anna Nečasová. Končící paní 
účetní mnohokrát děkujeme za profesi-
onální přístup a spolehlivost. Paní Ne-
časové přejeme úspěšný start v novém 
zaměstnání.    

Bilancování roku 2022

Přiblížil se nám konec roku, tak si do-
volím připomenout, co se nám letos po-
dařilo. Dle výkazu hospodaření k 31. 10. 
2022 jsme zatím dosáhli příjmů 29,2 mil. 
Kč, což představuje cca 120 % dle upra-
veného rozpočtu a výdaje dosáhly částky 
30,3 mil. Kč, což představuje 75,5 % dle 
upraveného rozpočtu.

První velkou akcí v tomto roce bylo do-
končení oprav komunikace před základní 
školou a kolem KD ve Sloupě, při které 
byly opraveny a doplněny přilehlé chod-
níky a přeloženo veřejné osvětlení. Cel-
kový finanční objem této náročné akce 
dosáhl částky cca 7,655 milionu Kč, kdy 
se podařilo zajistit dotaci z Ministerstva 
pro místní rozvoj ve výši cca 4, 920 mili-
onu Kč. V rámci svazku Sloup, Šošůvka 

Aktuality z radnice
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Aktuality z radnice

– ČOV a kanalizace bylo realizováno do-
plnění technologie na odvodnění kalu – 
šnekolis, na čistírně odpadních vod ve 
Sloupě, v celkové hodnotě 1,8 milionu 
Kč. V rámci svazku byla dále dokončena 
stavba – Prodloužení kanalizace směrem 
ke kempu RELAXA, včetně odkanalizo-
vání restaurace na koupališti a kabin te-
nisových kurtů, v hodnotě provedeného 
díla 1,4 milionu Kč. V mateřské škole bylo 
realizováno dětské hřiště za 554 677,55 
Kč. V rámci stavby - obnova nadzemní-
ho vedení NN, s názvem Pod vyhlídkou, 
která proběhla v režii distributora EG.D, 
a.s., bylo odstraněno nadzemní vedení 
a bylo doplněno nové veřejné osvětlení. 
Částka podílu pro městys Sloup dosáhla 
cca 850 tisíc Kč. Poslední stavební akcí 
letošního roku byla realizace chodníku 
„Před řadovkami“, včetně úpravy vjezdů, 
kdy náklady na realizaci činily cca 900 ti-
síc Kč. Dále byla na koupališti provedena 
oprava technologie filtrace v objemu cca 
373 tis. Kč. Dle plánu byla provedena 
obnova části vybavení místní zásahové 
jednotky hasičů v ceně cca 400 tis. Kč a 
Tělovýchovnou jednotu Sloup, z.s. jsme 
podpořili částkou 500 tis. Kč. Farnosti 
Sloup jsme přispěli 120 tis. Kč na opravu 
lávky k faře.

Aktuálně řešíme obnovu Soustavy ve-
řejného osvětlení ve Sloupě. Byla zpra-
cována projektová dokumentace a cel-
kový rozpočet akce dosáhl částky cca 
2,375 mil Kč.  Proběhlo výběrové řízení 

na dodavatele a nejlevnější nabídka činí 
2,286 mil Kč. Na akci je zajištěna dota-
ce z Ministerstva průmyslu a obchodu ve 
výši 950 tis. Kč. Zastupitelstvo musí roz-
hodnout o dalším postupu.

Dlouhodobě plánovaná akce „Sloup 
– napojení vrtu SL-2-18 do vodojemu“ 
zatím stojí na zajištění zdroje financová-
ní. Smlouva o dílo je uzavřena s firmou 
ARKO TECHNOLOGY, a.s., Vídeňská 
206/108, Přízřenice, 619 00 Brno, IČ: 
00219169. Celkové náklady akce činí 
19,356 mil. Kč. Aktuálně jsme ve fázi, kdy 
čekáme na vydání rozhodnutí o schválení 
požadované dotace 13.446 mil. Kč na 
Ministerstvu zemědělství. Bez potvrzení 
této finanční spoluúčasti nelze stavbu 
zahájit. Na zbylý finanční podíl městyse 
Sloup budeme dále žádat o 50% finanční 
podporu z Jihomoravského kraje. 

A co dále plánujeme v roce 2023

Na vydání stavebního povolení čeká-
me u stavby s názvem-Stezky pro pěší 
Za Humny (před KD a vedle MŠ Sloup 
a spojovací stezka vedle slévárny). Re-
alizace je v plánu jakmile dovolí počasí 
v jarních měsících. Stavební povolení 
máme vydáno na další část nutného 
prodloužení kanalizace v místní části 
Skřép a projektově řešíme odkanalizova-
ní hasičské zbrojnice a dále samostatně 
větev fara, kaplanka a RD vedle kostela. 
V listopadu 2022 budeme žádat o do-
taci na rekonstrukci odborných učeben 
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- etapa II. v základní škole - ve výzvě 
IROP – objem cca 26,5 milionu Kč. Na 
rekonstrukci opěrné zdi (rozpadlého ta-
rasu) za Jednotou máme zpracovanou 
studii a budeme řešit možnosti, co nám 
dovolí dotčené orgány. Naprostou admi-
nistrativní šílenost prožíváme s projektan-
tem v rámci plánované stavby „Zastávky 
BUS Sloup-sever“, které jsou spojeny s 
celkovou úpravou křižovatky ke koupali-
šti, kde nově vzniknou dvě autobusové 
zastávky, točna pro autobusy a přechod 
pro chodce. Aktuálně je podána žádost 
o stavební povolení, ale netroufnu si tvr-
dit, že opravdu stihneme výzvu a podání 
žádosti o dotaci na Státní fond dopravní 
infrastruktury v lednu 2023. Studie na 
další chodník byla zadána na výjezdu 
na Blansko od Peregrýna. V současné 
turbulentní době lze jen stěží odhadovat 
další reálné finanční možnosti městyse. 
Plánování je v určitých ohledech trochu 
věštění z křišťálové koule. Vnímáme, že 
je neutěšený stav komunikací Na Bukovi-
nách a U koupaliště. Jednáme s EG.D s 
požadavkem na další část obnovy vede-
ní NN (včetně nového veřejného osvět-
lení) - úsek od bytovek až po Šindelko-
vy u KD (místně - ul. Družstevní až po 
ul. Hybešova). Dále se vámi podělím o 
info, že bývalá restaurace u Svícnu, za-
tím „jedna velká nedokončená stavba a 
vzletné plány na náměstí“ by se mohla v 
roce 2023 posunout výrazným směrem 
k dokončení. Zatím čistě teoretické plány 
máme s budováním rybníků na Lukách, 

s bytovým domem za školou, dalším 
pečovatelským domem.  Pokud k tomu 
všemu přidáme pravidelnou a nutnou 
údržbu majetku městyse a zajištění cho-
du úřadu městyse, tak to bude období 
docela hektické.       

Sloup bude slavit 650. výročí

V příštím roce 2023 nás čeká význam-
né výročí, neboť první písemná zpráva 
o Sloupu pochází z roku 1373, t.j. před 
650 roky. Oslavy tohoto výročí jsou 
v plánu na červen 2023. Součástí oslav 
bude také setkání přátel Základní školy 
ve Sloupě, která v letošním roce slaví dů-
stojných 40 roků od otevření. V sobotu 
pak budou pokračovat oslavy městyse 
Sloup. V rámci programu se můžete těšit 
na ukázky sloupské spolkové činnosti, 
výstavní expozice, bohatý kulturní pro-
gram, včetně občerstvení. Na organizaci 
celé akce byla vytvořena pracovní skupi-
na a důležité informace se včas dozvíte. 

Zdražování se nevyhneme ani ve 
Sloupě

V příštím roce nás čekají i méně pří-
jemné věci. K všeobecnému zdražování 
energií, potravin a inflaci urvané doslova 
z řetězu, se nevyhneme zdražení také u 
vody (cena je tvořena položkami vodné 
a stočné) a poplatku za odpad 2023. 
Po letošních, ještě zafixovaných cenách 
energií, bude městys Sloup vystaven sko-
kovému zvýšení u položek zemní plyn a 
elektrická energie. Jako zřizovatel Základní 
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a mateřské školy bude městys dále řešit 
výrazný nárůst u položek dodávka tepla 
a elektrická energie. Společně tak může-
me doufat, že vláda ČR alespoň trochu 
ví, co dělá a současná nepříznivá situace 
neskončí velkým průšvihem pro všech-
ny. Pro Sloup jako plně elektrifikovanou 
a plynofikovanou obec jsou jakékoliv jiné 
alternativy náhrady energií značně proble-
matické, bez patřičného efektu.  

Otevírací doba na úřadu městyse 
v době svátků

Úřad městyse Sloup bude uzavřen od 
20.12. 2022 do 30. 12. 2022 z důvodu 
čerpání řádné dovolené. 

 Ing. Martin Mikulášek
starosta

USNESENÍ č.  4/2022,  ze zasedá-

ní Zastupitelstva městyse Sloup, 
ze dne 17. 8. 2022

U1/17.8.2022 Zastupitelstvo městy-
se Sloup určuje ověřovateli zápisu Mgr. 
Petra Havelku a Hynka Štrajta.

Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, 
zdrželi se 1 (Mgr. Petr Havelka). Usne-
sení U1/17.8.2022 bylo schváleno.

U2/17.8.2022 Zastupitelstvo měs-
tyse Sloup schvaluje doplnění navrže-
ných bodů do programu zasedání.

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, 
zdrželi se 0.  Usnesení U2/17.8.2022 
bylo schváleno.

U3/17.8.2022 Zastupitelstvo městy-
se Sloup schvaluje doplněný program 
dnešního zasedání zastupitelstva.

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, 
zdrželi se 0.  Usnesení U3/17.8.2022 
bylo schváleno.

U4/17.8.2022 Zastupitelstvo měs-
tyse Sloup schvaluje smlouvu č.: 
JMK078296/22/OÚPSŘ o poskytnu-
tí dotace z rozpočtu Jihomoravského 
kraje na realizaci projektu Změna č. 
1 územního plánu Sloup, kdy dotace 
činní 97.000 Kč. Poskytovatel dotace 
Jihomoravský kraj, IČ: 70888337 a 
zastupitelstvo pověřuje starostu podpi-
sem smlouvy.

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, 
zdrželi se 0.  Usnesení U4/17.8.2022 
bylo schváleno.

U5/17.8.2022 Zastupitelstvo měs-
tyse Sloup schvaluje Dodatek č. 1 
ke smlouvě o dílo se společností 
ARKO TECHNOLOGY, a.s., Vídeňská 
206/108, Přízřenice, 619 00 Brno, IČ: 
00219169 a zastupitelstvo současně 
pověřuje starostu podpisem dodatku. 

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, 
zdrželi se 0.  Usnesení U5/17.8.2022 
bylo schváleno.

U6/17.8.2022 Zastupitelstvo měs-

Aktuality z radnice

USNESENÍ Z KONANÝCH ZASEDÁNÍ
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tyse Sloup schvaluje Příkazní smlouvu 
s VODÁRENSKOU AKCIOVOU SPO-
LEČNOSTÍ, a.s., Soběšická 820/156, 
Lesná, 638 00 Brno, IČ: 49455842 
na zajištění výkonu Autorského dozo-
ru a Technického dozoru stavebníka 
na stavbu „Sloup – napojení vrtu SL-
2-18 do VDJ - v režimu IN-HOUSE - 
kontrakt, za cenu celkem 648 560 Kč 
včetně DPH.

Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, 
zdrželi se 1 (Oskar Novák). Usnesení 
U6/17.8.2022 bylo schváleno.

U7/17.8.2022 Zastupitelstvo městy-
se Sloup schvaluje Smlouvu o zřízení 
vkladového účtu s obnovováním a sou-
časně schvaluje převod 6 mil. Kč z běž-
ného účtu na vkladový účet (úroková 
sazba 5,75 %), vše u České spořitelny, 
a.s., IČ: 45244782, zastupitelstvo po-
věřuje starostu podpisem smlouvy.

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, 
zdrželi se 0.  Usnesení U7/17.8.2022 
bylo schváleno.

U8/17.8.2022 Zastupitelstvo městy-
se Sloup projednalo a schvaluje Roz-
počtové opatření č. 3/2022.

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, 
zdrželi se 0.  Usnesení U8/17.8.2022 
bylo schváleno.

USNESENÍ č.  5/2022,  ze zasedání 
Zastupitelstva městyse Sloup, ze 
dne 19. 10. 2022

U1/19.10.2022 Zastupitelstvo měs-
tyse Sloup určuje ověřovateli zápisu 
Mgr. Petra Havelku a Hynka Štrajta, za-
pisovatelku Ing. Blanku Jenišovou.

Výsledek hlasování: pro 9, proti 0, 
zdrželi se 0. Usnesení U1/19.10.2022 
bylo schváleno.

U2/19.10.2022 Zastupitelstvo měs-
tyse Sloup schvaluje program dnešního 
ustavujícího zasedání zastupitelstva.

Výsledek hlasování: pro 9, proti 0, 
zdrželi se 0. Usnesení U2/19.10.2022 
bylo schváleno.

U3/19.10.2022 Zastupitelstvo měs-
tyse Sloup v souladu s § 84 odst. 2 
písm. k) zákona o obcích určuje, že pro 
výkon funkce starosty obce bude člen 
zastupitelstva uvolněn.

Výsledek hlasování: pro 9, proti 0, 
zdrželi se 0. Usnesení U3/19.10.2022 
bylo schváleno.

U4/19.10.2022 Zastupitelstvo měs-
tyse Sloup schválilo zvolení jednoho 
místostarosty, který nebude pro výkon 
funkce uvolněn.

Výsledek hlasování: pro 9, proti 0, 
zdrželi se 0. Usnesení U4/19.10.2022 
bylo schváleno.

U5/19.10.2022 Zastupitelstvo měs-
tyse Sloup volí starostou Ing. Martina 
Mikuláška, který bude pro výkon funkce 
uvolněn.

Aktuality z radnice
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Výsledek hlasování: pro 9, proti 0, 
zdrželi se 0. Usnesení U5/19.10.2022 
bylo schváleno.

U6/19.10.2022 Zastupitelstvo měs-
tyse Sloup volí místostarostou Vladimíra 
Čípka, který pro výkon funkce nebude 
uvolněn.

Výsledek hlasování: pro 8, proti 0, 
zdrželi se 1 (Čípek Vladimír). Usnesení 
U6/19.10.2022 bylo schváleno.

U7/19.10.2022 Zastupitelstvo měs-
tyse Sloup zřizuje finanční výbor a kon-
trolní výbor. Oba vý-bory budou tříčlen-
né.

Výsledek hlasování: pro 9, proti 0, 
zdrželi se 0. Usnesení U7/19.10.2022 
bylo schváleno.

U8/19.10.2022 Zastupitelstvo měs-
tyse Sloup zřizuje výbor pro kulturu a 
výbor pro občanské záležitosti. Oba 
vý¬bory budou tříčlenné.

Výsledek hlasování: pro 9, proti 0, 
zdrželi se 0. Usnesení U8/19.10.2022 
bylo schváleno.

U9/19.10.2022 Zastupitelstvo měs-
tyse Sloup volí předsedou finančního 
výboru Ing. Tomáše Vybíhala.

Výsledek hlasování: pro 8, proti 0, 
zdrželi se 1(Ing. Vybíhal Tomáš). Usne-
sení U9/19.10.2022 bylo schváleno.

U10/19.10.2022 Zastupitelstvo měs-
tyse Sloup volí předsedou kontrolního 

výboru Mgr. Petra Havelku.

Výsledek hlasování: pro 8, proti 0, 
zdrželi se 1(Petr Havelka). Usnesení 
U10/19.10.2022 bylo schváleno.

U11/19.10.2022 Zastupitelstvo měs-
tyse Sloup volí předsedkyni výboru pro 
kulturu Ing. Hanu Pernicovou.

Výsledek hlasování: pro 8, proti 0, 
zdrželi se 1(Ing. Hana Pernicová). Usne-
sení U11/19.10.2022 bylo schváleno.

U12/19.10.2022 Zastupitelstvo 
městyse Sloup volí předsedou Výboru 
pro občanské záležitosti Bc. Marka Vy-
mazala.

Výsledek hlasování: pro 8, proti 0, 
zdrželi se 1(Bc. Marek Vymazal). Usne-
sení U12/19.10.2022 bylo schváleno.

U13/19.10.2022 Zastupitelstvo měs-
tyse Sloup volí členy finančního výboru 
Mgr. Tomáše Pernicu a Ing. Blanku Vy-
bíhalovu.

Výsledek hlasování: pro 8, proti 0, 
zdrželi se 1(Mgr. Pernica Tomáš). Usne-
sení U13/19.10.2022 bylo schváleno.

U 14/19.10.2022 Zastupitelstvo 
městyse Sloup volí člena kontrolního 
výboru Mgr. Michaelu Matějkovou.

Výsledek hlasování: pro 8, proti 0, 
zdrželi se 1 (Mgr. Michaela Matějková). 
Usnesení U14/19.10.2022 bylo schvá-
leno.

Aktuality z radnice
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U15/19.10.2022 Zastupitelstvo měs-
tyse Sloup volí členy Výboru pro kulturu 
Hanu Sedlákovou a Hynka Štrajta.

Výsledek hlasování: pro 8, proti 0, 
zdrželi se 1 (Hynek Štrajt). Usnesení 
U15/19.10.2022 bylo schváleno.

U16/19.10.2022 Zastupitelstvo 
městyse Sloup volí členy Výboru pro 
občanské záležitosti Radku Vymazalo-
vou a Renatu Štolpovou.

Výsledek hlasování: pro 9, proti 0, 
zdrželi se 0. Usnesení U16/19.10.2022 
bylo schváleno.

U17/19.10.2022 Zastupitelstvo 
městyse Sloup stanovuje svým neuvol-
něným členům za výkon funkce odmě-
ny za měsíc v následujících částkách: 
místostarosta 15 000 Kč, předseda 
výboru 3000 Kč, člen výboru 2500 Kč, 
zastupitel bez dalších funkcí 1600 Kč.

Odměna bude poskytována s plat-
ností od 20. 10. 2022. V případě bu-
doucích změn v obsazení jednotlivých 
funkcí bude odměna poskytována ode 
dne zvolení do příslušné funkce.

Výsledek hlasování: pro 9, proti 0, 
zdrželi se 0. Usnesení U17/19.10.2022 
bylo schváleno.

U18/19.10.2022 Zastupitelstvo 
městyse Sloup v souladu s § 77 odst. 
3 písm. b) Zákona o obcích stanoví, 
že při souběhu výkonu několika funkcí 
se odměna neuvolněnému členovi za-

stupitelstva obce poskytne pouze za 
výkon funkce, za niž podle rozhodnutí 
zastupitelstva náleží nejvyšší odměna.

Výsledek hlasování: pro 9, proti 0, 
zdrželi se 0. Usnesení U18/19.10.2022 
bylo schváleno.

U19/19.10.2022 Zastupitelstvo 
městyse Sloup schvaluje jako zástup-
ce městyse Sloup ve Spolku pro rozvoj 
venkova Moravský kras a ve Svazku 
obcí Sloup, Šošůvka – ČOV a kanali-
zace starostu Ing. Martina Mikuláška a 
místostarostu Vladimíra Čípka.

Výsledek hlasování: pro 9, proti 0, 
zdrželi se 0. Usnesení U19/19.10.2022 
bylo schváleno.

U20/19.10.2022 Zastupitelstvo 
městyse Sloup schvaluje, že zástup-
cem (jednatelem) ve společnosti RE-
LAXA, s.r.o. zůstává Ing. Martin Mikulá-
šek a jednateli ve společnosti AKTIVITY 
SLOUP s.r.o. zůstávají Ing. Martin Mi-
kulášek a Vladimír Čípek.

Výsledek hlasování: pro 9, proti 0, 
zdrželi se 0. Usnesení U20/19.10.2022 
bylo schváleno.

U21/ 19.10.2022 Zastupitelstvo 
městyse Sloup bere na vědomí infor-
maci o provedení inventarizace majetku 
k 31.12.2022.

Výsledek hlasování: pro 9, proti 0, 
zdrželi se 0. Usnesení U21/19.10.2022 
bylo schváleno.

Aktuality z radnice
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U22/19.10.2022  Zastupitelstvo 
městyse Sloup schvaluje Smlouvu 
o zřízení věcného břemene č.: PR-
-014330053826/001-ADS se spo-
lečností EG.D, a.s., se sídlem Lidická 
1873/36, Černá Pole, 602 00 Brno, 
IČO: 28085400, pro „Sloup - úprava 
DS, 14RD, TRAMACO“ (umístění distri-
buční soustavy - kabelové vedení NN), 
dotčený pozemek parc. č. 1125 v k.ú. 
Sloup v Moravském krasu, jednorázová 
náhrada 1000 Kč a pověřuje starostu 
podpisem smlouvy.

Výsledek hlasování: pro 9, proti 0, 
zdrželi se 0. Usnesení U22/19.10.2022 
bylo schváleno.

U23/19.10.2022 Zastupitelstvo měs-
tyse Sloup schvaluje Smlouvu O ZŘÍZE-
NÍ SLUŽEBNOSTI č. 2 004 C 22/57 s 
Českou republikou - Státní pozemkový 
úřad, sídlo: Husinecká 1024/11a, 130 
00 Praha 3 – Žižkov, IČO: 01312774, 
pro zřízení věcného břemene (umístění 
zemního kabelového vedení veřejné-
ho osvětlení, včetně stožárů veřejné-
ho osvětlení), dotčené pozemky parc. 
č. 628, 654/5 a 654/6 v k.ú. Sloup v 
Moravském krasu, jednorázová úpla-
ta za zřízení věcného břemene ve výši 
53.020 Kč a pověřuje starostu podpi-
sem smlouvy.

Výsledek hlasování: pro 9, proti 0, 
zdrželi se 0. Usnesení U23/19.10.2022 
bylo schváleno.

U24/19.10.2022  Zastupitelstvo 
městyse Sloup schvaluje Nájemní 
smlouvu – pozemek, SML-00291-
2022-144 s Lesy České republiky, 
s.p., se sídlem Přemyslova 1106/19, 
Nový Hradec králové, 500 08 Hradec 
Králové, IČO: 42196451, dotčené čás-
ti pozemků parc. č. 1246/1, 1246/2, 
1248 a 1251 v k.ú. Sloup v Morav-
ském krasu, celková pronajímaná vý-
měra 753 m2, celkové roční nájemné 
činí 8.298 Kč a zastupitelstvo pověřuje 
starostu podpisem.  

Výsledek hlasování: pro 9, proti 0, 
zdrželi se 0. Usnesení U24/19.10.2022 
bylo schváleno.

U25/19.10.2022 Zastupitelstvo 
městyse Sloup schvaluje pro školní rok 
2022/2023 termíny provozu Mateřské 
školy a školní družiny a termíny zápisů, 
dle předložené žádosti ze Základní ško-
ly a mateřské školy Sloup, příspěvkové 
organizace.

Výsledek hlasování: pro 9, proti 0, 
zdrželi se 0. Usnesení U25/19.10.2022 
bylo schváleno.

U26/19.10.2022 Zastupitelstvo 
městyse Sloup projednalo a schvaluje 
Rozpočtové opatření č. 5/2022.

Výsledek hlasování: pro 9, proti 0, 
zdrželi se 0. Usnesení U26/19.10.2022 
bylo schváleno.

Aktuality z radnice
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MY VŠICHNI ŠKOLOU POVINNÍ

Z naší školy

Šťastné a veselé!

Šťastné a veselé Vánoce, bohaté-
ho Ježíška, mnoho zdraví a úspě-
chů v novém roce 2023 přejí všem 
občanům Sloupu zaměstnanci ZŠ 

a MŠ Sloup.

Pozvánka na školní ples

Konečně! Po dvouleté přestávce se 
uskuteční školní ples. Koná se v pátek 13. 
ledna 2023 v KD Sloup, hudba Prorock2. 
Tombola a občerstvení zajištěny. Upozor-
ňujeme, že ples je určen pouze pro dospě-
lé.

Úspěch projektové žádosti

Dostali jsme téměř 4 miliony Kč, které 
budeme moci využít na plat školní psy-
choložky a školního speciálního pedagoga 
až do konce roku 2024. Od 1. listopadu 
pracuje ve škole na poloviční úvazek Mgr. 
Michaela Rašková (psycholožka), druhý 
poloviční úvazek si dělí Mgr. Michaela Se-
hnalová a Mgr. Jiřina Grulichová (speciální 
pedagožky). Dotaci, jejíž výše činí 100 % 
a bude škole vyplacena předem, lze také 
čerpat na další vzdělávání všech pedago-
gů, zřízení místa školního asistenta v ma-
teřské škole v příštím školním roce a na 
inovaci výuky.

Projektová výuka

Po dvouleté přestávce obnovujeme ob-
líbenou celoškolní projektovou výuku. 1. 
– 2. prosince se žáci zapojí do zážitkové 
aktivity s názvem #Visit Srbsko. Skupiny 
složené z žáků různých tříd 5. – 9. ročníku 
budou vyhledávat, třídit a prezentovat infor-
mace o zemi naší partnerské školy. Výsled-
kem jejich práce bude soubor - turistický 
průvodce Srbskem.

Kroužky

Rozjely se kroužky. V nabídce je jich 
celkem 32 a kromě tradičních aktivit letos 
nabízíme také například základy programo-
vání či basketbal. Nechybí hudební škola a 
výuka náboženství.

Lyžák pro osmáky a deváťáky

Ve školním roce 2022/2023 nabízíme 
novinku, která je určena pro zájemce z řad 
žáků 8. a 9. ročníku. 19. – 24. února 2023 
se v Karlově uskuteční první ročník rozšiřu-
jícího lyžařského kurzu. Akce se uskuteční 
v případě dostatečného zájmu žáků.

Letem světem

• Plánujeme další práce na opravách a 
vylepšení školního prostředí. Již brzy za-
hájíme výměnu osvětlení ve školních dru-
žinách (ve třídách je již hotovo), požádali 

My všichni školou povinní
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My všichni školou povinní

jsme o návrh rekonstrukce šaten, připravu-
jeme výměnu tabulí a lavic v dalších třídách 
druhého stupně a z účelové dotace bude-
me nakupovat nové notebooky, které bude 
možné půjčovat žákům školy.

• Proběhla informační schůzka s rodiči 
žáků devátého ročníku na téma přijímací 
zkoušky a přijímací řízení na střední školy. 
Jednotné přijímací zkoušky proběhnou 13. 
– 14. dubna 2023 a očekává se velký pře-
vis poptávky po studiu.

• „Rozjeli“ jsme školní bazén. Přes vyso-
ké ceny energií je v současné době školní 
bazén v provozu. Snažíme se jej maximál-
ně využívat, protože v případě dalšího ná-
růstu cen energií v příštím roce by mohl být 
jeho provoz ohrožený. Pravda ale je, že si 
bazén na sebe také přivydělává. V součas-
nosti roste zájem o jeho pronájem komerč-
ními subjekty a plavecký výcvik zde plní 
také jedna z blanenských základních škol.

• 18. prosince proběhne v kulturním 
domě tradiční Vánoční akademie.

Mateřská škola

V listopadu se v mateřské škole usku-
tečnil první podzimní Den otevřených dveří, 
na kterém jsme přivítali rodiče, prarodiče a 
přátele školy.

MŠ také využívá školní bazén. V jeho 
rozvrhu má vyčleněné hodiny a pokud to 
dovolí zdravotní stav dětí, bude se chodit 
koupat pravidelně.

Na konci listopadu proběhla novinka – 
ukázková hodina pro rodiče dětí předškol-
ního věku. Máme v plánu také informační 
třídní schůzky pro rodiče.

Nyní nás čeká předvánoční období, ve 
kterém proběhne besídka pro rodiče, be-
sídka pro seniory a zpívání koled u vánoč-
ního stromku.

Mgr. Pavel Dočekal, ředitel školy

Ve školce straší! Dušičky neboli Halloween je každoročně období, které si děti velmi užijí. V MŠ se 
to vždy hemží strašidly a vydlabanými dýněmi.
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My všichni školou povinní
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Ve školce si můžu hrát, 
zpívat nebo tancovat.
Zatleskám si v rytmu, 
pak něčí ruku chytnu.

Ať jsi kluk anebo holka, 
skvělá je ta naše školka

Nový školní rok jsme v září zahájili opět s 
naplněnou kapacitou dětí. Po tichu prázd-
ninových týdnů školka opět ožila. Někteří 
noví kamarádi šli statečně a odvážně, ně-
kterým se ještě nechtělo opustit mamin-
ku, a tak občas ukápla i slzička. Naštěstí 
adaptace proběhla velice rychle a v sou-
časné době už si všechny děti hrají spo-
lečně, s radostí a bez slziček. 

V tomto školním roce školku navštěvuje 
celkem 21 dětí, z toho 10 předškoláků. 
Podzim nám připravil spoustu krásných 
slunečných dnů. Díky příjemnému poča-
sí můžeme chodit na procházky do oko-
lí. Rozvíjíme tak u dětí fyzickou zdatnost, 
překonáváme překážky, poznáváme stro-

my a jejich plody, rostliny a zvířata. Také 
využíváme nově zrekonstruovanou školní 
zahradu, kde si děti nejen hrají, ale s po-
mocí her se vzdělávají. Od listopadu na-
vštěvujeme školní bazén, kde děti učíme 
formou hry základy plavání a pozitivním 
přístupem odbouráváme strach z vody.

Pomalu se blíží období, které je dětem 
z celého roku nejblíže – advent. S dětmi 
nacvičujeme pásmo básniček a písniček, 
které budeme prezentovat u vánočního 
stromu. Dále naši školku navštíví známá 
trojice Mikuláš s jeho družinou. Postupně 
si školku začínáme zdobit zimní a advent-
ní tematikou a společně se těšíme na pří-
chod zimy. 

Na závěr bych jménem všech zaměst-
nanců mateřské školy ráda popřála všem 
krásné a klidné vánoční svátky strávené 
v kruhu těch nejbližších.

Hana Sedláková

Z naší mateřské školky

My všichni školou povinní
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Zajímavosti

Punkevní jeskyně se nazývají podle říčky 
Punkvy. Jeskyně Balcarka podle Balcaro-
vy skály, pod kterou se jeskyně nacházejí. 
Jeskyně Kateřinská podle Kateřiny, která 
zde podle pověsti zabloudila, když hledala 
ztracenou ovečku. A naše jeskyně podle 
vesnic Sloup a Šošůvka. To ví asi každý 
z nás. Ale kdy se v názvu našich jeskyní 
objevila ta pomlčka?

Sloupské jeskyně s jeskyní Nicovou 
byly známy od pradávna. Kdo by také 
přehlédnul ten velký jeskyní portál. A zná-
mé byly i Staré skály, které také nazýváme 
Propadání, o Kůlně ani nemluvě. K tem-
ným podzemním prostorám měli lidé vždy 
velký respekt, navíc umocněný nejrůzněj-
šími pověrami. Mezi první badatele může-
me zařadit brněnského lékaře Johannese 
Ferdinanduse Hertoda z Todtenfeldu, pří-

rodovědce Johannese Antona Nagela, lé-
kaře Jindřicha Wankela, krasové badatele 
Dr. Martina Kříže a samozřejmě Dr. Karla 
Absolona. Tito muži nejrůznějšími způso-
by přispěli k otvírání tajemství sloupských 
jeskyní nejen co se prostor týče, ale i 
z hlediska průzkumu osídlování pravěký-
mi zvířaty a lidmi. Je zde ale ještě skupina 
místních lidí, dnes bychom řekli amatérů, 
z kterých je asi nejznámější Václav Sedlák, 
který se v roce 1879 při kopání v Nicové 
jeskyni propadl a objevil Eliščinu jeskyni, 
která byla v roce 1881 zpřístupněna ve-
řejnosti.

Šošůvské jeskyně to měly poněkud 
jiné. Zde se největší měrou zasloužili 
o objevování a zpřístupnění členové ro-
diny Josefa Brouška. V roce 1889 nám 
už známý skalní duch Václav Sedlák obje-
vuje chodbu, která započala pronikání do 
Šošůvských jeskyní. Jelikož se nacházela 

na katastru Šošůvky, 
dostala tento svůj ná-
zev. Další průzkum 
byl již v plné režii Jo-
sefa Brouška. Tento 
muž činu byl nejen 
nadšeným badate-
lem, ale i skvělým 
obchodníkem a také 
vizionářem. Postup-
ně objevil a zpřístup-
nil další části tohoto 
podzemního labyrin-
tu. Vše gradovalo ob-

SLOUPSKO-ŠOŠŮVSKÉ JESKYNĚ
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Zajímavosti

jevem Brouškovy síně v roce 1905.

No a kdy se tyto dvě jeskyně spojily? 
Bylo to právě před sto lety v roce 1922. 
Obě jeskyně dostala do své správy akci-
ová společnost Moravský kras. Dochází k 
prokopání těchto dvou jeskyní ze Stříbrné 
chodby a vzniká tím místo zvané Předáv-
ka. Zde sloupští průvodci „předávali“ ná-
vštěvníky průvodcům šošůvským a jesky-
ně dostává název Sloupsko – šošůvské 
jeskyně.

A kdy Vy jste byli v našich krásných jes-
kyních naposledy? Vždyť sem jezdí lidé 
z celého světa a my je máme doslova 
pod nosem. Napsat tento článek a po-
ložit Vám tuto otázku mě napadlo zhruba 
před měsícem, když jsem hovořil s jednou 
osmdesátiletou paní. Ta si mě posteskla: 
„Hochu, já bych se tak ráda podívala do 
těch našich jeskyní, ale už to nezvládnu. 
Já tam totiž byla naposledy jako malé 
děvče, když jsem ještě chodila na základ-
ní školu“

Hynek Štrajt

Milé děti a rodiče, připravily jsme pro 
vás zábavnou akci s názvem Adventní ka-
lendář aneb putování za světýlky. Od 1. 
do 23. prosince v době od 17 do 19 hod 
bude někde v naší obci svítit okno, scho-
dy, zkrátka nějaké místo, s číslem daného 
dne. 

Hledat takové místo může být zábava 

pro celou rodinu, hlavně pro děti. Na ka-
ždém místě dostanete nebo si sami dáte 
razítko do adventního kalendáře, který si 
můžete vyzvednout od 21.11. v hodinář-
ství ČAS. POZOR, každý den bude jiné 
razítko! 

Poslední políčko s číslem 24. si vyzdobí 
každý sám na Štědrý den doma.

Kalendář si pečlivě podepište a hezky 
se o něj starejte.

Jak nalézt to správné místo?

Každý den bude zveřejněna nápověda 
v hodinářství ČAS a na facebooku obce. 
Budete mít celý zbytek dne přijít na to, 
kam máte jít. Nebojte, nebude to těžké  .

Věříme, že se vám bude první ročník 
této akce líbit a kdo ví, třeba příští rok 
nazdobíte nějaké místo i vy.

Účastníci, kteří získají největší počet ra-
zítek, budou odměněni. 

Podepsaný a razítky co nejvíce vyplně-
ný adventní kalendář vhoďte nejpozději 3. 
ledna 2023 do schránky mateřské ško-
ly. Ti, kteří získají nejvíce razítek, budou 
zveřejněni opět v hodinářství ČAS a na 
FB obce. Svoji odměnu si budou moci 
vyzvednout od 9. do 13. ledna na úřadě 
městyse během úředních hodin.

Přejeme vám příjemnou zábavu při 
hledání adventních světýlek.

HaLeHa

PUTOVÁNÍ ZA SVĚTÝLKY
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Nejen léto je pro letošek nenávratně 
pryč, ale už i podzim se pomalu loučí, 
na horách dávno přivítali první sníh a 
do knihoven se pomalu začínají vracet 
čtenáři, které dočasně odvála touha 
po rekreacích, dobrodružství či jiných 
letních radovánkách nebo povinnos-
tech a následně se věnovali zahradni-
čení. A právě ta letní „okurková sezó-
na“ je ideální k plnění úkolů, jež nám, 
knihovníkům, ukládá zákon. Letošní 
rok spadl do pravidelné periody co se 
revize týče, a tak jsme s pomocí meto-
dičky regionálního oddělení nadřízené 
knihovny zahájily v polovině července 
velké sčítání a načítání, vzaly titul po ti-
tulu do rukou, abychom zkontrolovaly, 
že je tam, kde má být, že je zapsaný v 
knihovním systému tak, jak má být, že 
zkrátka vůbec je. Vše dopadlo k naší 
radosti rychle a správně – celkový po-
čet titulů v knihovně je 3328 svazků, 
z toho bylo aktuálně vypůjčeno 184. 
Další revize bude v plánu znovu za 5 
let.

Konec prázdnin se pak nesl v duchu 
napětí a očekávání: milí čtenáři, Obec-
ní knihovna Sloup byla  zřizovatelem 
a za podpory Regionálního oddělení 
Městské knihovny Boskovice nomino-
vána do soutěže Komunitní knihovna 
Jihomoravského kraje 2022. Hodno-
cení probíhá podle několika kritérií a v 
kategoriích, které jsou rozděleny podle 

počtu obyvatel dané obce. Cílem sou-
těže je iniciovat, motivovat a podpořit 
proměnu veřejných knihoven v komu-
nitní centra napomáhající propojování 
lidí v místě, jejich vzájemnému pozná-
vání a budování kvalitativně nových 
vztahů podporujících rozvoj občanské 
společnosti. My už teď víme, že na 
nejvyšších příčkách se naše knihovna 
neumístila, konkurence byla obrovská, 
nicméně už samotná nominace je veli-
ká čest a pocta!

Nyní se již opět začínáme ladit do 
vánočna, advent je zde, a tak nastává 
pro změnu doba velkých úklidů, náku-
pů, psaní dopisů Ježíškovi… Aby če-
kání na nejkrásnější den v roce rychleji 
uběhlo, je tady opět knihovna - přijďte 
si třeba pro milé počtení, které vás na 
chvíli zastaví. 2. prosince 2022 se od 
17 hodin můžete v knihovně dozvě-
dět, jak se žilo šlechtě v 18. století, 
kolik vážily jejich šaty, čím si čistili zuby 
nebo jak vypadalo jejich spodní prád-
lo. A 23. prosince si společně vyro-
bíme vánoční ozdoby ze starých knih 
– jste srdečně zváni!

Vážení čtenáři, přeji vám krásné 
prožití adventního času, klidné svátky 
Vánoc a do nového roku především 
pevné zdraví!

Iveta Pernicová
knihovnice

PO PRÁZNINÁCH DO KNIHOVNY

Zajímavosti
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Společenská kronika

         

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

NAŠI JUBILANTI

NARODILI SE

OPUSTILI NÁS

NEJSTARŠÍ OBČANÉ 
VE SLOUPĚ

Srdečně blahopřejeme našim jubilantům  
a přejeme mnoho zdraví  

do dalších let:

        Aneta Drtilová
         Ludmila Řezníčková

Karel Šindelář
Marie Vymazalová
Božena Oujezdská

Jan Kotláň

Marie Hasoňová 92 let

Ladislav Pařízek 92 let

K 31.10. 2022 máme celkem 
954 obyvatel.

Oldřiška Chalupníková

Božena Krejčířová

Marie Sedláková

Mgr. Petr Havelka

Josef Žák

Marcela Křížová

Božena Žilková

Ing. Jiří Hošek

Ing. Lenka Hošková

Eva Karhanová

Marie Kučerová

MVDr. Vladimír Suchý
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Muži

V roce 2021/22 jsme zaznamenali nej-
horší umístění v okresních soutěžích za 
poslední roky. Ve III. třídě jsme obsadili až 
10. místo z 12 účastníků. Získali jsme 19 
bodů za 5 výher, 4 remízy a 13 porážek při 
skóre 49:75. Jen tak pro zajímavost-do OP 
postupující Cetkovice měly o 42 bodů víc 
(o 14 výher). V průběhu rozehrané soutěže 
odvolal výbor pro neuspokojivé výsledky 
trenéra Pernicu, kterého nahradil náš býva-
lý hráč Sekanina. Ten však nechtěl po se-
zoně ve funkci trenéra dál pokračovat, a tak 
přišel k týmu nový trenér Jirka Pokoj, který 
pracoval dlouhé roky u mládeže v Ráječku.

O body se v roce 2022/23 hraje od 13. 
srpna. III. třída, ve které startujeme, se hraje 
jiným systémem, než ročníky předcházející. 
Pro malý zájem byla zrušena IV. třída a byly 
vytvořeny dvě skupiny po osmi účastnících 
v regionech Blanensko a Boskovicko. Ve 
skupinách se bude hrát dvoukolově kaž-
dý s každým doma a venku, což prezen-
tuje 14 zápasů, z nichž 12 se sehraje na 
podzim a 2 v jarním pokračování podzimní 
části. Na základě získaných bodů vytvoří 
týmy na 1. – 4. místě z obou skupin finálo-
vou skupinu o 8 mužstvech. Zde se bude 
rovněž hrát dvoukolově každý s každým 
8 zápasů doma-venku, ale pouze s týmy 

z jiného regionu o 
přímý postup do 
OP, kam postoupí pouze vítěz. Družstva 
ze 2. a 3. místa sehrají s týmy okupujícími 
12. a 13. místo v OP baráž. K podrobněj-
šímu způsobu pokračování III. třídy se vrá-
tíme v jarním čísle Hřebenáče. Týmy z 5. 
- 8. míst budou hrát o celkové umístění. 
Boskovickou skupinu tvoří Velké Opatovi-
ce, Kunštát „C“, Boskovice „C“, Kořenec, 
Vísky, Voděrady, Vranová a Skalice „B“. 
Blanenskou skupinu uvádím v pořadí, jak 
nás čekají soupeři podle bodů: Lažánky, 
Lipůvka, Doubravice „B“,Olomučany, Ost-
rov, Vavřinec a Kotvrdovice.

Trenér Pokoj má k dispozici poměrně ši-
roký kádr, počítalo se totiž i se startem „B“ 
týmu ve IV. třídě, která však byla zrušena. 
Bohužel se nám ještě ani k jednomu zápa-
su nepodařilo nastoupit v optimální sesta-
vě. Řada hráčů měla sjednány prázdnino-
vé brigády, nebo dávali přednost florbalu. 
Největší problém byl s obsazením postu 
brankáře – oba aspiranti pracují jako prů-
vodci v jeskyních a s jejich uvolňováním 
jsou problémy. A tak se zpět mezi 3 tyče 
vrátil nestárnoucí Radim Polák, který stále 
dokazuje, že chytat nezapomněl a patří 
mezi největší opory. Můžeme se pochlubit 
tím, že máme nejnižší věkový průměr hráčů 
v soutěži. Mezi kuriozity patří sbor 3 bratrů 
Fedrových, dvou Koumarových a Sedláko-

S P O R T

KOPANÁ

Sport



22

vých. Dále máme v kádru dvojčata, kluci 
Skoupí se však do tréninkového procesu 
moc nehrnou. Je jen škoda, že většina 
hráčů je přespolních, mezi domácími moc 
velký zájem o fotbal není, přestože mají od 
výboru zajištěny nejlepší podmínky. Ale daří 
se nám díky trenérům Pernicovi a Žilkovi 
práce s mládeží, kde je řada talentovaných 
kluků a je jen otázka času, kdy se ve Slou-
pě vše v lepší obrátí a začneme zase sta-
vět na vlastních odchovancích.

A teď již k probíhajícímu ročníku. Začali 
jsme doma výhrou nad Lažánkami 5:4 (Buš 
1, Papoušek 4 – přestoupil do Kořence), 
prohráli 2:0 na Lipůvce, porazili Doubravici 
„B“ doma 4:3 (Kroutil 2, Fedra 1), remizo-
vali v Olomoučanech 2:2 (Kroutil 2), pro-
hráli derby v Ostrově 3:1 (Plíhal), na dal-
ším derby nedali doma šanci Vavřinci 5:2 
5:2 (Fedra J. 2, Fedra V. 2 – první góly po 
zranění, Kroutil 1). Naposledy jsme smetli 

doma Kotvrdovice 6:0 (Kroutil 2, Ševčík 1 
a bratři Vojta, Franta a Jakub Fedrovi po 1). 
2. 10. jsme vyhráli v Lažánkách 5:1 (Krou-
til 3, Schildbach 1, J. Sedlák 1). V dalších 
venkovních zápasech jsme také bodovali 
naplno a porazili Kotvrdovice 9:1 a Doubra-
vici 7:3. Domácí zápas s Lipůvkou jsme 
prohráli 2:3 a rozloučili se výhrou 5:2 nad 
Olomučany.

Odvetná utkání s Ostrovem doma a ve 
Vavřinci budou sehrána až v jarním pokra-
čování podzimní části před rozdělením do 
skupin, ve kterých se bude hrát o postup 
do OP a umístění na 9.-16. místě. Jedno-
značným cílem mužů je probojovat se mezi 
8 nejlepších týmů III. třídy

Z 8 účastníků nám v polovině sezóny pa-
tří 3. místo se ziskem 25 bodů a se skóre 
51:26.

Zdeněk Kučera

Sport
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Starší přípravka

Máme za sebou podzimní část, ve které 
jsme odehráli 23 zápasů.Z toho jsou 3 vý-
hry, 4 remízy a 16 proher. 

Na první pohled se zdá, že to nejsou 
dobré výsledky, ale není tomu tak. Máme 
nejmladší tým v celé soutěži, polovina klu-
ků by mohla ještě hrát za mladší přípravku. 
Proto je třeba k výsledkům  přihlížet jako k 
výborným. Kádr je stabilizovaný, trénovali 
jsme dvakrát týdně + zápasy o víkendech. 

Od ledna nás čeká zimní příprava, jed-
nou týdně v tělocvičně a podle počasí i 
pár tréninků venku. Asi od dubna začnou 
mistrovské zápasy, rozlosování zveřejníme 
co nejdřív. 

Chtěl bych poděkovat rodičům za po-
moc při dopravě na  zápasy, vše proběhlo 
naprosto bez problémů.

Do roku 2023 přeji zdraví, klid a po-
hodu.

Marek Pernica

Tenisové léto, podzim a nadchá-
zející zimní sezóna

Jarní část tenisové sezóny byla přede-
vším v duchu tréninků za krásného a tep-
lého počasí, víkendy pak zdobila utkání 
družstev v kategoriích babytenis až do-
spělí. Celkem 19 dětí a 1 dospělý repre-
zentovali sloupskou tenisovou školu ve 

12 družstvech pod hlavičkami Blanska 
(Kryštof, Ondra, Filip, Veronika, Monika, 
Adélka, Barunka, Nela, Vítek, Jakub, Voj-
ta, Jana a Kristýnka), Brna (Valinka), Dr-
novic (Hugo, Honzík, Štěpánek, Mikuláš) 
a Kunštátu (Beátka, Karel). Po celé re-
publice se tak bojovalo o body pro team, 
vyhrávalo i prohrávalo a ve Sloupu jsme 
díky novému zázemí opět viděli naše děti 
hrát na domácích kurtech. 

V soutěžích jednotlivců byla nejaktiv-
nější a zároveň velmi úspěšná Valinka 
Boudová, která se dokázala mimo jiné 
nominovat na Mistrovství ČR jednotliv-
ců, kde vybojovala titul ve čtyřhře. Stejný 
skvělý úspěch se jí povedl i na Olympi-
ádě dětí a mládeže, kde reprezentovala 
Jihomoravský kraj.

TENIS
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Nový školní rok je zároveň dalším ro-
kem tenisovým a ten začal tím nejmilej-
ším ze všech letošních turnajů – turnajem 
rodičů a dětí. Celkem 16 dvojic rozdě-
lených do dvou věkových skupinek bo-
jovalo celý den o co nejlepší umístění. 
Spolu s 6 dětmi, které se utkaly na turnaji 
na malém kurtu, přispěli ke skvělé atmo-
sféře sportovního dne. 

Teplý podzim nám umožnil netradičně 
trénovat venku až do začátku listopadu, 
nyní už jsme se ale přesunuli do tělocvi-
čen a sportovních hal. 

Konec roku se nese v duchu bilanco-
vání – na společném vyhlášení v klubov-
ně oddílu, kde všechny účastnice v čele 

s vítězkou Marcelou Sychrovou obdržely 
drobná ocenění, byl vyhodnocen celo-
roční turnaj dam, pány (s vítězem Lubo-
šem Bezděkem) čeká stejná akce začát-
kem prosince, rodiče s dětmi pak svedla 
dohromady tradiční Vánoční besídka, na 
které jsme se v předvánoční atmosféře 
ohlédli za celým krásným rokem.

Byl to rok úspěšný. Počet tenis hrají-
cích dětí se zvýšil o 18 hlavně ve věku 
5-6 let, což slibuje solidní hráčskou zá-
kladnu na další roky. Díky spoustě od-
vedené brigádnické práce poskytuje 
zprovozněná klubovna skvělé zázemí 
při trénincích, zápasech, turnajích, kem-
pech i společenských akcích. Práce na 

Sport
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ní a celém sportovním areálu ještě zda-
leka nekončí a nápadů na vylepšení je 
hodně. Díky elánu a ochotě členů se je 
jistě podaří realizovat.

    Karel Balcar

Vážení sportovní přátelé, 

po pauze způsobené epidemickými 
opatřeními jsme mohli od letošního led-
na opět zahájit volejbalové tréninky dětí i 
dospělých.

Byli jsme překvapeni, že se nám do 
kroužků volejbalu vrátili všichni mladší i 
starší žáci i žákyně. Skupina mladších 
volejbalistů trénovala každý čtvrtek od 
16:30 do 17:30. Velmi nás potěšilo, 

že děti nic nezapomněly a my jsme tak 
mohli navázat na předchozí tréninko-
vé období a plynule pokračovat. V létě 
jsme přešli na plážový volejbal. Družstvo 
mladších volejbalistů jsme rozdělili do 
dvou skupin. Družstvo B trénuje každý 
čtvrtek od 16:30, k této skupině jsme 
přidali další zájemce o volejbal. Družstvo 
A trénuje od 17:30 a část tréninku mají 
společnou se staršími žákyněmi.

Začátkem dubna jsme zorganizovali 
otevřený trénink pro rodiče, kterým naše 
volejbalové naděje předvedly, co se na-
učily. Od rodičů a všech ostatních diváků 
sklidili mladí volejbalisté velkou pochvalu 
a to je i pro nás trenéry odměna za naši 
práci.

V lednu začaly trénovat i starší žáky-

Starší a mladší žákyně

VOLEJBAL
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Turnaj v plážovém volejbalu

1. místo starších žákyň
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ně. Tréninky byly zaměřeny na zdoko-
nalování všech herních činností. V rámci 
přípravy na turnaj škol jsme zorganizovali 
tři přípravné zápasy proti družstvu sloup-
ských dospělých volejbalistek. Zápasy 
jsme hrály 26. 2., 12. 3. a 9. 4. Překva-
pilo nás, jak velkou diváckou kulisu jsme 
měly. Všechny tři zápasy byly nesmírně 
vyrovnané, poslední z nich jsme hrály 
dvě a čtvrt hodiny. První vyhrálo družstvo 
starších žákyň 3:2, druhý a třetí družstvo 
žen (3:1, 3:2).

12. 4. jsme se zúčastnili volejbalové-
ho turnaje základních škol v Letovicích. 
Naše děvčata tři zápasy vyhrála, ten 
nejdůležitější o postup do kraje holkám 
bohužel nevyšel.

V létě pokračovaly tréninky v plážo-
vém volejbale pod vedením pana Josefa 
Šindelky. Děvčata odehrála dva turnaje. 
První 11. 6. jen pro starší žákyně. 

Pořadí: 1. Monika a Veronika Skotá-
kovy, 2. Veronika Mikulášková, Jolana 
Ondroušková, 3. Beáta Balcarová, Hele-
na Doležalová (nastoupila místo zraněné 
Táni Balcarové). 

Druhý turnaj se hrál 20. 8., páry byly 
sestaveny z dospělých volejbalistů a 
starších žákyň.

Pořadí: 1. Veronika Skotáková, Jan 
Sychra, 2. Monika Skotáková, Dixie 
Svoboda, 3. Beáta Balcarová, Klára 
Skotáková.

Oba turnaje se vydařily, fandit přišla 
spousta sportovních příznivců. Velká 
pochvala a dík patří všem zúčastněným.

Od října trénujeme šestkový volejbal 
v tělocvičně. V neděli 9. 10. jsme se 
zúčastnili volejbalového turnaje starších 
žákyň do 16 let v Blansku. Složení na-
šeho týmu: Monika a Veronika Skotá-
kovy, Táňa a Beáta Balcarovy, Karolína 
Šindelková, Anna Valášková, Barbora 
Mikulášková a Laura Dvořáčková. Naše 
volejbalistky hrály výborně a na tomto 
turnaji neměly soupeře, který by je něčím 
zaskočil. Vyhrály jednoznačně všechny 
čtyři zápasy 2:0 na sety a tím pádem i 
celý turnaj.

1. Volejbal TJ Sloup
2. Volejbal Vyškov
3. Volejbal Blansko
4. ASK Blansko I.
5. ASK Blansko II.

Dál pokračuje i družstvo dospělých, 
od listopadu budou obnoveny turnaje 
obcí Moravského krasu (Sloup, Lipovec, 
Jedovnice, Ostrov a Ruprechtov). Pře-
jeme našemu týmu hodně sportovních 
úspěchů!

Všem sportovcům, trenérům a přízniv-
cům sportu ve Sloupě přeji klidné pro-
žití vánočních svátků a mnoho pěkných 
sportovních zážitků v novém roce!

Barbora Grošková
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Luštění pro každého

Ve dvou dílech tajenky v křížovce a třetím dílu v osmisměrce se ukrývá trochu 
svérázný, ovšem v případě autora pochopitelný, názor řeckého rejdaře a 
miliardáře Aristotela Onassise.
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Luštění pro každého

AFÉRA, ALONŽ, AORTA, ARKÝŘ, ASTMA, ATLET, BANKA, BARET, DLÁTO, 
EDIKT, HŘIBY, JAKSI, JIKRA, JÓGÍN, KANOE, KAPLE, KÁRKA, KAVKA, KLOUN, 
KVÉRY, KVÓTA, LARVA, LOKNA, LOKTE, MADLA, MÁJKA, MAZAL, NABÍT, 
NANDU, OBLEK, ODSYP, OKRES, OPIUM, OVARY, PENÍZ, PÍKAŘ, PRINC, 
ROUPI, ŘÍZKY, SÉPIE, SNOPY, SRNEC, STRDÍ, TCHYNĚ, TKÁNĚ, TRHAN, VI-
LAŘ, VOZKA, ZÁKAZ, ZÁPAS, ZKRAT, ZOKOR, ANANAS, ANTIKA, BANKÉŘ, 
BRADKY, DŽABAL, INFULE, KADLUB, KIOSKY, KONZUL, MELASY, OSTYCH, 
PATRIK, PRŮPIS, PRYČNA, AMOLETY, NONSTOP, SOUZVUK
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Toto číslo vyšlo dne 1. prosince 2022 v počtu 450 výtisků.

Pro všechny sloupské domácnosti zdarma, pro volnou distribuci 10 Kč.
Uzávěrka příštího čísla - 5. března 2023.

Příjemné a pohodové prožití vánočních 
svátků a do nového roku vše dobré a 

především pevné zdraví
vám přejeme z městyse Sloup.

PF 2023

   S
loup  v  M o r a v s k é m

 k
ra

su Městys Sloup



 

  

Mikuláš je milý děda, hodné děti všude hledá.  

Bílé vousy, ty mu sluší, na zádech má velkou nůši.  

A v té nůši balíčky, pro kluky a holčičky. 

 

Zveme všechny děti a rodiče  

na MIKULÁŠSKOU STEZKU! 
 

V pondělí 5.12.2022 od 17. hod u KD ve Sloupě. 
 

Za krásnou básničku nebo písničku vás čeká odměna od Mikuláše. 

Občerstvení zajištěno. 

 
 
 
 



ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU

foto: Hynek Štrajt 


